
 

 

Nispen, 27-5-2024 

 

Geachte, 

Naar aanleiding van de informatiebijeenkomst van Defensie en gemeente Roosendaal op 16 
april en 15 mei j.l. reageren wij als Bewonersplatform van Nispen (BPN). Op voornoemde avond 
is het voornemen gepresenteerd om een KCT te verwezenlijken aan de Antwerpseweg bij Nispen. 
Iedereen die dat nodig acht wordt uitgenodigd om haar zienswijze met u te delen. 

Het Bewonersplatform van Nispen (BPN) voldoet graag aan dit verzoek. 

Op woensdag 22 mei j.l. heeft het BPN een bijeenkomst georganiseerd voor alle dorpsbewoners. 
Het doel was om de zienswijze van ons dorp op te halen t.a.v. een mogelijk KCT in Nispen. Om 
verdieping in de zienswijze van onze dorpsbewoners aan te brengen hebben wij gebruik gemaakt 
van een zogenaamde SWOT analyse. Welke bedreigingen voor Nispen zien we, maar ook welke 
kansen ? Is Nispen er wel klaar voor om een kazerne op steenworp afstand te krijgen?  

Grofweg kunnen we de uitkomsten van de zienswijze als volgt indelen: 

1. Veiligheid 
2. Impact voor de inwoners 
3. Overlast 
4. Impact op de natuur 
5. Samenwerking 
6. Uitstraling van het dorp 
7. Faciliteiten 
8. Woningbouw 

Toelichting op de thema’s: 

Ad 1 Gevoel van veiligheid 

Dit is BELANGRIJK. Bij een mogelijke oorlog (en dat is tegenwoordig zeer reëel) zal een kazerne 
een gewillig doelwit zijn. De kazerne komt zo dichtbij het dorp dat aanvallen een directe weerslag 
op het dorp hebben. De vraag die ons bezighoudt: Is er nagedacht om de kazerne verder weg van 
een kern te bouwen? De bossen van Rucphen bieden veel meer hectaren bos en liggen verder 
van de dorpskernen af. Meer veiligheid voor burgers. 

Ad 2 Impact voor de inwoners 

We willen graag stilstaan bij de directe impact die de inneming van de grond heeft op de huidige 
eigenaren. Zij zijn Nispenaar en onze dorpsgenoten. Wij zien graag dat er, naast de wettetlijke 
verplichtingen ook met compassie wordt gehandeld. 



Alle Nispenaren zullen voelen dat niet alleen het dorpsgezicht maar ook de cultuur zal 
veranderen.  

Ad 3 Overlast 

Er komt een uitbreiding van de toewegen en daarmee extra verkeer. Bedenk dat er bijna net 
zoveel mensen gaan werken als Nispen aan inwoners heeft! Dit kan voor overlast zorgen en tast 
de dorpsbeleving en dorpsuitstraling aan. Dat willen we niet. Welke geluidsoverlast krijgt het 
dorp van schietbanen, hondenkennels en helikopterverkeer? Wat is de invloed van jammers op 
ons dataverkeer? 

Ad 4 Impact op natuur 

De nieuwe kazerne neemt heel veel landbouwgrond en natuur in. Naast het zicht op natuur en 
‘onze’ beek zijn we bang voor de vervuiling van de omgeving. Denk aan vliegbasis Leeuwarden 
welke een bron bleek van PFAS, toeneming uitstoot voertuigen en mogelijk toeneming 
vluchtverkeer. Door bebouwing is er minder groen en dus een toename hittestress. 

Ad 5 Samenwerking 

Het eerste contact tussen u en Nispen is niet goed verlopen. We willen, mocht het project 
daadwerkelijk gerealiseerd worden, erbij betrokken worden. We willen samenwerken en kijken 
wat we voor elkaar kunnen betekenen. We zijn een trots dorp, hebben ervaring met tot 
standkoming van grote projecten en willen met iedereen samenwerken op grond van gedeelde 
visies. We willen geen dorp naast ons dorp.  

Ad 6 Uitstraling dorp 

Door de toename van wegen en toename verkeer wordt het drukker rondom ons dorp. We willen 
onze eigenheid en karakter behouden. Tevens raken we groene akkers kwijt die het landelijke 
gevoel benadrukken. We zijn trots op het landelijke karakter en de rust van ons dorp.  

Ad 7 Faciliteiten 

Hier zien we met name kansen voor het dorp. Een supermarkt, verbetering OV, samenwerking 
met Nispens Energie Collectief (NEC), vermeerdering middenstand van Nispen, uitbreiding 
sportfaciliteiten enz. 

Ad 8 Woningbouw 

Er zijn nu al te weinig woningen in Nispen. Welke impact gaat een KCT hebben op nieuwbouw? 
We willen betaalbare huizen zodat onze kinderen in Nispen kunnen blijven wonen. Door 
toename aantal mensen in ons dorp zal ook de vraag naar huizen stijgen en woningen wellicht 
nog duurder worden. Of worden onze huizen minder waard als we een KCT als buur krijgen? 

Vragen van bewoners 

Tijdens de uitwerking van de SWOT analyse zijn er ook vragen geformuleerd. Deze delen we bij 
deze met u. Graag zouden we een antwoord krijgen op de gestelde vragen. 

Vragen: 

• Komt er 1 aanspreekpunt? Deze persoon is contactpersoon en zet ‘alle’ vragen door naar 
de juiste persoon/instantie 



• Hebben KCT en dorp dezelfde doelen voor ogen? Is er een gemeenschappelijk doel om 
Nispen te behouden? 

• Is er gekeken aar bestaande defensieterrein? Je laat alle kernen met rust. 
• Is er gekeken aan gebied in Rucphense Hei (460 Ha) Op basis van welke overweging is 

dat afgewezen? 
• Is er gekeken naar gebied in Rucphense bossen (1200 Ha)  
• Is er buiten de gemeente gekeken? 
• Waar komt de grens van de veiligheidszone munitie-opslag te liggen? Gelijk aan kazerne 

grens of verder daarbuiten? 
• Laat de landbouw met rust!! Kan de landbouwb met rust gelaten worden? Hoe verhoudt 

deze locatie zich tot het landelijk belang van defensie? 
• Gaan er oefeningen in de kern plaatsvinden? 
• Hoe ziet de structuur eruit van wetgeving, beslissing? 

 

Als laatste willen we nog onze vitaliteitskaart met u delen: 

https://roosendaal.incijfers.nl/Jive/report/?id=vitaliteit&openinputs=true 

Namens de aanwezige bewoners, 

BewonersPlatform Nispen 

 

 

 

bijlagen: foto’s van de bladen 

   uitwerking SWOT analyse naar thema 
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